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REVISTA PRESEI 

 

 

 Sidicaliștii lansează acuzații GRAVE la adresa Guvernului: vor să distrugă 

Pilonul I de pensii 

Sindicaliștii de la Cartel ALFA susțin că actualul Guvern vrea să distrugă Pilonul I 

de pensii, iar declarațiile publice ale acestora au indus panică și neîncredere în 

rândul populației. 

”Asistăm la un atac concertat asupra sistemului public de pensii pilon I. 

Miniștrii noului guvern și liderii PNL se întrec în declarații care induc panică și 

neîncredere în rândul populației: 

sistemul de pensii de astăzi este ca un CARITAS (Florin Câțu), 

Pilonul I este într-un “pericol iminent” (Violeta Alexandru). 

Se aruncă în public propuneri aberante precum creșterea vârstei de pensionare la 

70 de ani (în condițiile în care nici țări în care speranța de viață este cu zece ani 

mai mare decât în România nu au o astfel de vârstă de pensionare). 

Considerăm că toate aceastea reprezintă acțiuni extrem de grave și iresponsabile, 

care urmăresc un scop clar și cinic: inducerea neîncrederii populației în sistemul 

public de pensii, distrugerea sistemului public de pensii pilon I prin mărirea cotei 

virate către pilonul II și neaplicarea majorării pensiilor prevăzute de noua lege. 

În ultimele decenii, sistemul public de pensii pilon I a fost subminat în mod 

deliberat și sistematic prin acțiuni politice. Amintim câteva dintre acestea: 

Diminuarea constantă a contribuțiilor sociale 

în 2001 cota CAS era 35% pentru condiţii normale de muncă, din care 23,33% 

angajator şi 11,67% angajat, 

în 2008 cota de CAS era 29% pentru condiţii normale de muncă, din care 19,5% 

angajator şi 9,5% angajat, 
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la 25% în prezent, plătită integral de salariat, din care se varsa 3,75 pct % la pilonul 

II 

Transferul de taxe și eliminarea responsabilității sociale a angajatorilor pentru 

susținerea sistemelor publice de securitate socială 

Includerea in sistemul general de pensii pe baza de contribuții a unor categorii de 

pensii care nu au fost acordate pe bază de contributivitate 

Scoaterea din sistemul de contribuții universal a unor categorii de lucrători 

(avocați, notari, lucrători independenți) 

Lipsa de preocupare pentru creșterea gradului de colectare și neplata contribuțiilor 

în special de către angajatorii din sistemul public 

Menținerea veniturilor mici, și în consecință, un nivel scăzut al contribuțiilor, prin 

distrugerea sistemului de negociere colectivă; 

Lipsa de preocupare pentru includerea mai multor categorii de lucrători în sistemul 

public de pensii (așa numiți lucrători atipici, fals independenți) 

Lipsa unei poltiici adecvate de ocupare și încurajarea fenomenului migrației. 

Politica tuturor guvernelor României după 1990, prin 

În ciuda provocărilor demografice sau a mutațiilor în structura relațiilor de muncă, 

sistemul de pensii public de tip pay-as-you-go, bazat pe solidaritate intra și inter-

generații rămâne unul dintre cele mai solide, stabile și echitabile sisteme de 

securitate socială. În majoritatea țărilor dezvoltate, el a fost menținut, dovedind-se 

că este cel mai eficient pentru a asigura în mod echitabil protecția socială pentru 

persoanele vârstnice. 

Înțelegem că sistemul de pensii administrat privat poate fi un sistem complementar 

pilonului I, reducand riscurile. 

În același timp, acest sistem este un business imens, iar guvernele au obligația de a 

reglementa în așa fel încât să existe un echilibru între functia sa de business și 

funcția sa socială, care este prioritara.  
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Ceea ce observăm în schimb cu deosebită îngrijorare, este o tendință din ce în ce 

mai accentuată de a proteja business-ul și profiturile acestuia, în detrimentul 

siguranței vietii cetățenilor obligați să contribuie. 

Mai concret, nu vedem nicio preocupare pentru a finaliza și a îmbunătăți legislația 

Pilonului II. Având în vedere că pilonul II nu este o opțiune, ci o obligație – 

siguranța sa trebuie garantată prin lege. Or, nici acum, după 12 ani de la debutul 

sistemului, nu avem reglementat cum se vor calcula pensiile din Pilonul II, cum și 

de către cine vor fi acordate, Mai mult, nu există nicio preocupare pentru ca 

sistemul să aibă un randament real pozitiv (să acopere rata inflației și ceva pe 

deasupra).. 

Având în vedere toate acestea, Confederația Națională Sindicală “Cartel ALFA” 

retransmite solicitarea pentru a convoca de urgență Consiliul Național Tripartit de 

Dialog Social pentru o discuție cu toți actorii sociali în vederea finalizării și 

reglementării corecte a sistemului de pensii administrat privat, inclusiv a reformei 

din domeniul pensiilor care se dorește a fi realizată.”, arată liderul Cartel ALFA, 

Bogdan Hossu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Fondurile de pensii private prezintă raportul despre rezultate şi despre 

priorităţi 

Asociaţia pentru Pensiile Administrate Privat din România (APAPR) organizează, 

joi, o conferinţă de presă pentru prezentarea raportului la zi despre rezultatele 

fondurilor de pensii administrate privat şi despre priorităţile organizaţiei 

potrivit Agerpres. 

Raportul urmează să fie prezentat de preşedintele APAPR, Radu Crăciun. 

 

Reprezentanta centrului de cercetări de piaţă ISRA Center, Monica Alexandru, 

urmează să prezinte rezultatele unui sondaj de opinie la nivel naţional derulat la 

finalul anului trecut privind percepţiile românilor despre sistemul de pensii. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www1.agerpres.ro/
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 8 ore de scandal pe tema buletinelor cu cip. Teoriile conspirației de la 

dezbaterea de la MAI: „Ni se pune în pericol însăși mântuirea” 

Noua carte electronică de identitate a încins spiritele la dezbaterea publică 

organizată de Ministerul de Interne. Mulți au contestat cipul din document, care îi 

sperie din diferite motive: se simt urmăriți de autorități sau le amintește de 

Apocalipsă. Așa că discuțiile care trebuiau să dureze o oră au ținut...opt. 

Avocat, participant: Să ni se spune dacă noua carte în cipul ei sau în suportul de 

stocare conține și o mică antenă GPS care poate fi localizată oriunde! 

Cătălin Giulescu - director Evidența Populației: Aveți telefon? Aveți acolo un 

astfel de dispozitiv. Cipul trebuie conectat la o sursă de energie, cipul pe care 

urmează să îl introducem nu are, cartea de identitate nu este prevăzută cu baterie. 

Sala de la ministerul de Interne unde a fost organizată dezbaterea publică despre 

noua carte de identitate a fost neîncăpătoare: reprezentanți de la 40 de asociații 

neguvernamentale și o mulțime de curioși au vrut să își spună părerea. Cei mai 

mulți au contestat proiectul. 

Lucreția Plăcintă, participant: Actuala lege ne 

propune să alegem între două rele, două tipuri de închisori. Primul se referă la 

varianta electronică, pentru că întruchipează visul tuturor dictatorilor de 

a deține control total asupra supușilor. 

Lucreția Plăcintă s-a învoit de la serviciu special ca să își poată expune temerile în 

fața oficialilor. 

Lucreția Plăcintă, participant: Pe plan religios, ni se pune în pericol însăși 

mântuirea, pentru că numele de botez e asociat cu număr al cărui semn este 666. 

Cătălin Giulescu - director Evidența Populației: Dvs aveți opțiunea unui document 

de identititate simplu. 

Cărțile electronice de identitate vor fi emise de pe 3 august anul viitor. Cine nu 

vrea documentul cu cip primește varianta simplă, care nu poate fi folosită însă la 

ieșirea din țară. Nu toată lumea va face modificarea însă, ci doar cei ale căror acte 

expiră. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/romanii-vor-avea-buletine-noi-cu-cip-de-anul-viitor-ce-risca-cei-care-vor-opta-pentru-un-buletin-fara-cip-1245347
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Cărțile electronice de identitate vor îngloba cardul de sănătate și vor permite 

interacționarea cu administrația publică fără să mai stăm la cozi la ghișee, promite 

ministrul de Interne. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Tribunalul Municipiului București și Curtea de Apel București își suspendă, 

de miercuri, activitatea. Mii de dosare, blocate, pe perioadă nedeterminată 

Magistrații sunt nemulțumiți pentru că pe masa parlamentarilor se va afla, în 28 

ianuarie, legea privind eliminarea pensiilor de serviciu, după ce Comisia pentru 

muncă a Camerei Deputaţilor a emis deja un raport favorabil pentru abrogarea 

pensiilor speciale, notează Mediafax. 

 

„Adunarea Generală a Judecătorilor Curţii de Apel Bucureşti, întrunită în şedinţa 

din 21 ianuarie 2020, la convocarea Secţiei pentru judecători din cadrul CSM: a 

hotărât, cu unanimitate, că iminenta abrogare a dispoziţiilor legale care consacră 

pensia de serviciu pentru judecători, este de natură a încălca independenţa şi a 

afecta statutul constituţional al acestora; a hotărât, cu majoritate, suplimentarea 

ordinii de zi şi suspendarea activităţii de judecată începând cu data de 22 ianuarie 

2020 şi până la revenirea celorlalte puteri ale statului asupra demersului de 

eliminare a pensiei de serviciu a magistraţilor”, a anunțat, marți, CAB. 

 

Același tip de anunț l-a făcut și Tribunalul Capitalei. 

Astfel, judecătorii vor soluționa, începând de miercuri, doar cazurile urgente. Vor 

fi luate în discuție, în materie civilă, cauzele cu minori, iar în materie penală, 

cauzele referitoare la măsurile preventive. 

 

În acest dosar, câteva mii de dosare, care ar fi trebuit luate în discuție doar 

miercuri, vor fi blocate. Printre ele și cel al lui Sorin Blejnar sau Cristian Poteraș. 

 

În ultimele săptămâni, mai mulți magistrați, dar și alți angajați din sistemul de 

justiție și-au manifestat nemulțumirea față de măsurile Parlamentului și spun că 

dispozițiile sunt și neconstituționale și incorecte. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/marcel-vela-noile-carti-de-identitate-vor-fi-si-carduri-de-sanatate-1246703
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De altfel, Tribunalul Capitalei, Curtea de Apel București și alte instanțe din țară și-

au suspendat activitatea și în luna decembrie, având la bază aceleași considerente. 

 

Acțiunilor de protest li s-au alăturat și procurori din cadrul mai multor parchete din 

țară, dar și grefierii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Gabriela Scutea este propunerea MJ pentru funcția de procuror general. La 

DNA și DIICOT au fost propuși procurorii Crin Bologa, respectiv Giorgiana 

Hosu. Obiectivele enunțate la interviu 

Propuneri surpriză la șefia marilor parchete. Ministrul Justiției, Cătălin Predoiu, a 

propus la Parchetul General o procuroare care a protestat faţă de modificarile PSD 

la legile justiției. La DNA, Predoiu l-a propus pe procurorul din Sălaj, Crin Bologa, 

în detrimentul actualului șef interimar, Călin Nistor, iar la DIICOT pe actuala șefă 

interimară, Giorgiana Hosu. 

Cea mai mare surpriză a fost la Parchetul General, unde ministrul Justiției a 

propus-o pe Gabriela Scutea, fostă adjunctă a Laurei Codruța Kovesi. 

Scutea este cunoscută pentru că a protestat faţă de modificările PSD la legile 

justiției, dar și pentru că a semnat protocolul Parchet - SRI, declarat 

neconstituțional. 

La interviul de la Ministerul Justiției, Scutea a făcut referire la eșecul major 

înregistrat de procurori în dosarul Ţăndărei. 

La DNA, ministrul l-a propus pe procurorul Crin Bologa, din Sălaj. 

Bologa a fost șef al DNA Cluj în 2008. La interviu, s-a remarcat prin faptul că vrea 

să îi dea afară din DNA pe procurorii care dau informații presei, dar și pentru că 

este împotriva Secției speciale. 

Șefa interimară a DIICOT, Giorgiana Hosu, a fost propusă pentru un mandat 

întreg, de 3 ani. 
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Hosu este unul dintre cei 5 procurori care au semnat rechizitoriul lui Gheorghe 

Dincă, în cazul Caracal. Ea admite că DIICOT a făcut erori în comunicarea publică 

privind acest caz, dar dă asigurări că dosarul este foarte bine făcut și va duce la 

condamnarea lui Dincă. 

Ministrul Justiției le-a transmis un mesaj celor trei, în caz că vor fi numiți. 

Cele 3 candidaturi vor merge la CSM pentru un aviz consulativ, apoi la șeful 

statului pentru numirea propriu-zisă. 

__________________________________________ 

ACTUALIZARE Ministrul Cătălin Predoiu a anunțat, marți, că Gabriela 

Scutea este propunerea pentru ocuparea funcției de procuror general al 

României. 

„Cea mai solidă prestație și cel mai solid dosar depus. o prestație pertinentă și plină 

de hotărâri. Este un procuror care nu prezintă necunoscute. A fost cel mai bun 

proiect din cele prezentate”, a spus ministrul Justiției. 

Cătălin Predoiu a mai anunțat că Gabriela Scutea a prezentat cel mai bun plan de 

management și că este un procuror care cunoaște bine MCV. 

Pentru șefia DNA și DIICOT au fost propuși procurorii Crin Bologa, 

respectiv Girogiana Hosu. 

În cadrul unei declarații de presă, ministrul a precizat că propunerea sa pentru șefia 

Direcției Naționale Anticorupție (DNA), Crin Bologa, cunoaște foarte bine această 

unitate de parchet. Mai mult, Predoiu a spus despre Bologa că a prezentat, în cadrul 

interviurilor, un „proiect de management complet, cu soluții aplicate”, subliniind 

că este de părere că „aduce garanția că lupta anticorupție va continua energic” 

Crin Nicu Bologa este procuror în Sălaj. Acesta a deţinut funcţia de prim-procuror 

al Parchetului de pe lângă Tribunalul Sălaj. Potrivit declaraţiei sale de avere, 

procurorul are 7 terenuri în Sălaj. Cluj-Napoca şi Constanţa. În Cluj-Napoca sunt 2 

apartamente şi în Zalău o casă de locuit. 
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Pe de altă parte, șeful Justiției a spus despre propunerea sa la conducerea DIICOT, 

Giorgiana Hosu, stăpânește cel mai bine aceste „dimensiunile anchetelor 

transfrontaliere”. 

Giorgiana Hosu este procuror-șef adjunct al DIICOT. Procurorul are peste 20 de 

ani vechime, ea activând ca adjunct al DIICOT în perioada 2013-2015, după ce, 

anterior a condus vreme de cinci ani Serviciul de combatere a macrocriminalităţii 

economico-financiare al instituţiei. După ce Alina Bica şi-a dat demisia în 2015 din 

funcţia de procuror-şef al instituţiei, Giorgiana Hosu a preluat interimatul 

instituţiei. Hosu se ocupă de dosarul crimelor din Caracal. 

ACTUALIZARE Lista procurorilor care au susținut interviul pentru şefia 

Parchetului General este: Ionel Corbu, Florin-Daniel Căşuneanu, Gabriela Scutea, 

Laura Oprean, Pompiliu - Marian Drilea - Marga, Daniel Horodniceanu, Sorin 

Săndel Vasilache, Răzvan Horaţiu Radu. 

Lista procurorilor care au susținut interviul pentru ocuparea funcţiei de şef al 

DIICOT: Teodor Niţă, Ioana Bogdana Albani, Elena- Giorgiana Hosu, Viorel 

Badea, Daniel Horodniceanu. 

Lista procurorilor care au susținut interviul pentru funcţia de procuror-şef al DNA: 

Mariana Alexandru, Crin-Nicu Bologa, Camelia Elena Grecu, Nistor Călin. 

Ulterior obţinerii avizului Consiliului Superior al Magistraturii, ministrul justiţiei 

înaintează propunerile Preşedintelui României, în vederea numirii în funcţiile de 

conducere. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Zi plina la CCR: Se dezbat cazurile Melescanu si Neacsu, conflictul 

Savonea-Birchall si cel pe completurile de judecata 

Curtea Constitutionala a Romaniei s-ar putea pronunta, miercuri, pe mai multe 

sesizari amanate deja de cateva luni. 
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Una dintre acestea este cea depusa de USR privind numirea lui Marian Neacsu in 

functia de vicepresedinte al Autoritatii Nationale de Reglementare in domeniul 

Energiei. 

 

Curtea Constitutionala a amanat de mai multe ori dezbaterea acestei sesizari, care a 

fost depusa pe 5 iulie 2019. 

 

"Profilul lui Marian Neacsu este incompatibil cu cerintele prevazute de lege pentru 

aceasta functie, intrucat nu are vechimea si experienta care sunt cerute de lege. In 

plus, el nu poate ocupa un loc in Comitetul de reglementare al ANRE, intrucat a 

primit o condamnare penala definitiva. Asteptam cu interes raspunsul CCR pe 

aceasta speta", explica, la acea data, deputatul USR. 

 

Parlamentul l-a validat pe Marian Neacsu in functia de vicepresedinte al ANRE pe 

26 iunie 2019. 

 

Curtea Constitutionala va dezbate si sesizarea de neconstitutionalitate privind 

alegerea lui Teodor Melescanu in functia de presedinte al Senatului. 

 

Sesizarea de neconstitutionalitate a Hotararii Senatului nr.36 din 10 septembrie 

2019 pentru alegerea presedintelui Senatului a fost formulata de 33 de senatori, 

membrii ai grupului parlamentar al Partidului Aliantei Liberalilor si Democratilor, 

ai grupului parlamentar al Partidului National Liberal, ai Grupului parlamentar al 

Partidului Miscarea Populara, ai grupului parlamentar al Uniunii Democrate 

Maghiare din Romania, precum si de senatori neafiliati. 

 

CCR a avut in discutie sesizarea de neconstitutionalitate privind alegerea lui 

Teodor Melescanu in functia de presedinte al Senatului si pe 27 noiembrie, insa 

dezbaterea pe acest subiect a fost amanata pentru 11 decembrie, fiind si de aceasta 

data amanata pentru 22 ianuarie. 

 

Teodor Melescanu a fost ales pe 10 septembrie, la propunerea PSD, presedinte al 

Senatului. 
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Totodata, CCR dezbate si cererea presedintelui Senatului, Teodor Melescanu, de 

solutionare a unui conflict juridic intre Parlament si Inalta Curte de Casatie si 

Justitie in privinta constituirii completurilor de judecata. 

 

Pe 7 noiembrie 2019, Teodor Melescanu a sesizat Curtea Constitutionala cu privire 

la existenta unui conflict juridic de natura constitutionala intre Parlament si Inalta 

Curte in privinta constituirii completurilor de judecata. 

 

Detalii aici - Melescanu a sesizat din nou la CCR un conflict pe completurile de 5: 

Sunt multe cazuri blocate in instanta 

 

In plus, Curtea Constitutionala s-ar putea pronunta azi si pe cererea fostului 

presedinte al Consiliului Superior al Magistraturii, Lia Savonea, de solutionare a 

conflictului juridic de natura constitutionala cu fostul ministru al Justitiei Ana 

Birchall. 

Curtea a amanat de mai multe ori solutionarea acestei sesizari. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CCR: Prelungirea automată a sechestrului ANAF până la finalul cercetării 

penale, neconstituțională 

Prelungirea automată a sechestrului dispus de organul fiscal, precum ANAF, până 

la data finalizării cercetării penale sau a procesului în instanță este 

neconstituțională, potrivit CCR, transmite Mediafax. Judecătorii spun că este 

neconstituțional ca o măsură administrativă să se întrepătrundă cu una penală. 

Excepția de neconstituționalitate vizează articolul 213, alineatul (8) din Legea 

207/2015 privind Codul de procedură fiscală, astfel cum a fost modificat prin 

Ordonanța Guvernului 30/2017: 

"În situaţia în care au fost instituite măsuri asigurătorii şi au fost sesizate organele 

de urmărire penală potrivit legii, măsurile asigurătorii subzistă până la data 

soluţionării cauzei de către organele de urmărire penală sau de instanţa de judecată.  

http://www.ziare.com/teodor-melescanu/senator-prahova/melescanu-a-sesizat-din-nou-la-ccr-un-conflict-pe-completurile-de-5-sunt-multe-cazuri-blocate-in-instanta-1584679
http://www.ziare.com/teodor-melescanu/senator-prahova/melescanu-a-sesizat-din-nou-la-ccr-un-conflict-pe-completurile-de-5-sunt-multe-cazuri-blocate-in-instanta-1584679
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După comunicarea soluţiei date de către organele de urmărire penală sau hotărârii 

judecătoreşti, în cazul în care măsurile asigurătorii instituite de către organul fiscal 

competent nu se transformă în măsuri executorii potrivit legii, acestea se ridică de 

către organul care le-a dispus”. 

Motivarea apărării firmei Miadi S.R.L a criticat prevederile legale și a arătat ca 

fiind nelegală prelungirea automată fără ca eventualele măsurii asiguratorii să fie 

dispuse, separat, de procuror. 

„În motivarea excepției de neconstituționalitate, autoarea acesteia arată, în esentă, 

că prevederile legale criticate sunt neclare, lipsite de previzibilitate și lasă loc 

arbitrariului organelor fiscale. Acestea permit organului fiscal să nu mai dispună 

ridicarea măsurii asiguratorii dacă a formulat sesizare penală, insă, fără a face vreo 

referire la menținerea în continuare a obligativitătii organului fiscal de a emite 

titlul de creantă. Or, în lipsa titlului de creantă-act administrativ împotriva căruia 

dispozițiile legale permit contribuabilului să urmeze calea administrativă de 

contestare și, ulterior, de sesizare a instanței de judecată-contribuabilul nu are 

deschisă calea legală de a accede la justiție.” 

Judecătorii Curții au constatat că există "o nepermisă confuzie" între procedura 

administrativ-fiscală şi cea penală. 

"Curtea constată că textul analizat vizează un punct de contact între procedura 

administrativ-fiscală şi cea penală, fiecare dintre acestea având, însă, o 

reglementare bine determinată. Această interferenţă între cele două proceduri este 

reprezentată de prelungirea în timp a unei măsuri luate în cursul procedurii 

administrativ-fiscale şi menţinerea acesteia în cursul procesului penal până la un 

moment temporal nedeterminat, cu consecinţa excluderii analizei de oportunitate a 

luării măsurii asigurătorii de către procuror/instanţa judecătorească în funcţie de 

datele cauzei. Rezultă, astfel, o nepermisă confuzie între cele două proceduri, iar 

măsura asigurătorie administrativă capătă valenţele unei veritabile măsuri 

procesuale specifice procesului penal. Or, în cadrul procesului penal, măsurile 

procesuale, cum sunt şi cele asigurătorii, se dispun de organele judiciare", conform 

motivării CCR. 
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Curtea mai arată că legiuitorul nu are competența, în timpul procesului penal, "să 

substituie acţiunea organelor judiciare în ceea ce priveşte dispunerea măsurii 

asigurătorii cu cea a organelor fiscale". 

"Curtea observă că, în situaţia dată, organul fiscal, sesizând organul de urmărire 

penală, se comportă ca un organ de constatare în sensul art.61 din Codul de 

procedură penală, iar procesul-verbal încheiat de acesta, atunci când există o 

suspiciune rezonabilă cu privire la săvârşirea unei infracţiuni, constituie un act de 

sesizare al organelor de urmărire penală, conform art.61 alin.(5) din Codul de 

procedură penală. Or, a accepta că, în lipsa actului procesual corespunzător emis de 

organul judiciar competent, o măsură asigurătorie dispusă de un organ de 

constatare în cadrul unei proceduri premergătorare începerii procesului penal 

subzistă, pe tot parcursul acestuia, înseamnă că s-ar recunoaşte competenţa 

organului de constatare de a dispune măsuri procesuale care privesc desfăşurarea 

procesului penal, ceea ce este inacceptabil. Prin urmare, legiuitorul nu are 

competenţa ca, în cursul procesului penal, să substituie acţiunea organelor judiciare 

în ceea ce priveşte dispunerea măsurii asigurătorii cu cea a organelor fiscale", 

conform deciziei CCR. 

Judecătorii transmit că legiuitorul poate stabili ca luarea măsurilor asigurătorii să 

fie obligatorie pentru anumite categorii de infracţiuni, însă dispunerea acestora se 

realizează de procuror în cursul procesului penal, şi nu de organele fiscale în 

procedură administrativă cu menţinerea valabilităţii lor pe parcursul procesului 

penal. 

"Totodată, având în vedere efectele negative pe care le-ar produce încetarea 

măsurilor asigurătorii dispuse în fază administrativă în condiţiile sesizării 

organelor de urmărire penală, aşadar în condiţiile trecerii de la procedura 

administrativă la cea penală, Curtea nu neagă posibilitatea ca măsurile asigurătorii 

dispuse în procedură administrativă să îşi menţină de jure valabilitatea pe un 

interval temporal scurt şi tranzitoriu tocmai pentru a lăsa suficient timp 

procurorului pentru a aprecia dacă dispune sau nu măsuri asigurătorii în funcţie de 

circumstanţele concrete ale cauzei", conform sursei citate. 
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CCR susține că legiuitorul trebuie să identifice "mecanismele procedurale adecvate 

prin care să fie respectate exigenţele statului de drept care impun adoptarea unui 

cadru legislativ integrat de natură să permită aplicarea efectivă şi eficientă a 

dispoziţiilor legale, astfel încât drepturile şi/sau măsurile prevăzute să nu fie 

teoretice şi iluzorii". 

Judecătorii Curții au admis, în unanimitate, excepția de neconstituționalitate 

imputată de firma bucureșteană. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Protest la Primaria Capitalei fata de vinieta impusa de Firea: Da oxigenului, 

nu jecmanirii noastre! 

Mai multe persoane nemultumite de Vinieta Oxigen, care a intrat in vigoare deja 

de la inceputul anului, dar devine obligatorie de la 1 martie, protesteaza in preajma 

Primariei Generale de pe Bulevardul Elisabeta. Oamenii sustin ca taxa le incalca 

dreptul la proprietate si nu rezolva nici problema poluarii si nici pe cea a 

aglomeratiei in trafic. 

 

Oamenii sustin ca nu au bani de masini noi si ca obligatia de a plati vinieta ca sa 

circule cu masinile lor le afecteaza vietile si dreptul la proprietate. 

 

Potrivit lui Florin Ivan, lider sindical in cadrul STB si participant la protest, in fata 

Primariei Generale s-au strans circa 30 de persoane, iar circa 20 de masini au dat 

inconjorul Pirimariei Generale, in repetate randuri. 

 

Vinieta Oxigen este o taxa pe care sunt nevoiti sa o plateasca soferii care circula 

prin Capitala cu masini foarte poluante. Mai exact - potrivit Hotararii Consiliului 

General al Municipiului Bucuresti 539/24.10.2019 - toti soferii de masini cu norme 

de poluare non-Euro, Euro 1, Euro 2 si Euro 3 trebuie sa achite, incepand de la 1 

ianuarie 2020, o taxa pentru a circula pe drumurile publice. Ulterior, Gabriela Firea 

a anuntat ca obligativitatea platii intra in vigoare de la 1 martie, pentru a da timp 

cetatenilor sa se obisnuiasca. 
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Cuantumul de plata pentru soferi, in functie de norma de poluare a masinii 

In plus, cei aflati la volanul masinilor non-Euro, Euro 1 si Euro 2 n-au voie deloc 

sa circule, in timpul zilei, prin Centrul Capitalei, printr-un perimetru numit Zona de 

Actiune pentru Calitatea Aerului (ZACA). 

Pentru masinile cu norma de poluare Euro 4 se va plati taxa abia de la 1 ianuarie 

2021. Scutiti de obligatia de a cumpara vinieta Oxigen sunt soferii de masini cu 

norma de poluare Euro 5 si Euro 6, dar si cei care conduc autovehicule electrice 

sau hibride, motociclete si scutere. 

 

De asemenea, exista o lunga lista de soferi exceptati de la plata vinietei, de la cei 

care conduc masini ale institutiilor publice si pana la cei ai carelor de transmisiuni 

audio si radio. 

 

Pentru moment, vinietele se pot cumpara doar online, de pe siteul roviniete.ro. 

 

Intr-un material video, primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a aratat cum 

va functiona sistemul. Printre altele, exista un sistem de camere si un soft care vor 

analiza datele fiecarei masini care trece prin ZACA si vor stabili daca s-au 

respectat regulile si s-a platit vinieta. Soferii care vor circula ilegal vor fi amendati. 

 

In repetate randuri, consilieri generali din Opozitie au apreciat ca taxa va fi atacata 

in instanta de cetateni si nu va ajunge sa se aplice efectiv. Si iata ca nemultumitii n-

au intarziat sa apara. 

 

Mai multi cetateni au format un grup de actiune si s-au adunat vizavi de sediul 

Primariei Generale de pe Bulevardul Elisabeta pentru a convinge administratia 

Firea sa renunte la aceasta taxa. 

Indiferent ce ecou va avea manifestatia lor de astazi, din informatiile Ziare.com, 

oamenii sunt hotarati sa lupte in instanta, in incercarea de a anula vinieta. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Inca un top in care Bucurestiul ocupa un loc foarte prost - cum stam cu 

traficul, spatiul verde si calitatea aerului 

Bucurestiul ocupa penultimul loc in topul realizat cu 14 orase europene privind 

mobilitatea durabila, arata datele Greenpeace Romania, publicate marti, in cadrul 

raportului "Mobilitate durabila in Bucuresti. O evaluare bazata pe indicatori". 

 

"Locul codas ocupat de Bucuresti este rezultatul mai multor motive. Acesta 

prezinta cel mai ridicat nivel de congestionare dintre cele 14 orase analizate, cu o 

cota de deplasari zilnice cu vehicule private de 48% si o pondere relativ mica de 

mobilitate activa de doar 16%. 

 

In plus, spatiul verde pe cap de locuitor in capitala este sub 10 mp, in timp ce 

norma UE este de 26 mp/capita", sustine Alin Tanase, coordonator de campanii 

Greenpeace Romania. 

 

Raportul de specialitate reprezinta o completare la clasamentul oraselor din anul 

2018 privind mobilitatea durabila (Raportul "Living. Moving. Breathing", realizat 

de Institutul Wuppertal) in care au fost analizate orase europene, precum Berlin, 

Londra, Viena, Bruxelles, Moscova, Roma, Zurich, Paris, Amsterdam, Copenhaga, 

Oslo, Budapesta si Madrid. 

 

Bucurestiul a fost comparat cu celelalte orase in ceea ce priveste transportul public, 

siguranta rutiera, calitatea aerului, managementul mobilitatii si mobilitatea activa, 

iar per ansamblu Capitala s-a clasat pe locul 13 din cele 14 orase, pe baza 

punctajului obtinut pentru fiecare indicator. 

 

Astfel, la indicatorii siguranta rutiera, calitatea aerului si mobilitate activa 

(deplasare nemotorizata - mersul pe jos, cu bicicleta, skateboard, role etc.), 

Bucurestiul s-a clasat pe penultimul loc, iar la capitolul managementul mobilitatii, 

chiar pe ultimul loc. 

 

"In aceste domenii este nevoie de imbunatatiri concrete precum dezvoltarea 

infrastructurii pentru pietoni si biciclisti, combaterea parcatului ilegal pe trotuare, 

extinderea spatiilor verzi urbane, precum si prioritizarea in trafic a mijloacelor de 
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transport public, prietenoase cu mediul, pentru a reduce durata calatoriei si, prin 

urmare, pentru a creste atractivitatea lor pentru localnici si navetisti. 

 

Politicile care ar putea ameliora situatia actuala a transporturilor si mobilitatii 

Bucurestiului ar trebui sa abordeze, in primul rand, ponderea ridicata a 

transportului motorizat privat din oras. 

 

Aceasta implica, de exemplu, un sistem de gestionare a parcarii mai eficient si 

dezvoltarea si modernizarea in continuare a infrastructurii pietonale si pentru 

biciclete din Bucuresti intr-o retea integrata mai confortabila, durabila si atractiva. 

Mobilitatea activa performanta se traduce printr-un numar mai mic de vehicule 

folosite pe strada, congestionare redusa, strazi mai sigure si un nivel mai bun al 

calitatii aerului", sustin realizatorii raportului. 

 

Potrivit sursei citate, infrastructura sigura si eficienta nu numai ca va creste cota de 

deplasari pentru cei cu mobilitate redusa si cei care se deplaseaza cu bicicleta si pe 

jos, dar va reduce si accidentele care implica persoane din aceste categorii. 

 

Raportul Greenpeace Romania descrie metodologia utilizata de Institutul 

Wuppertal in elaborarea Clasamentului oraselor din 2018, care a masurat si a 

evaluat performanta in domeniul mobilitatii durabile in 13 capitale europene. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 MFP a împrumutat 3 mld. euro de pe pieţele externe, în prima emisiune de 

eurobonduri pe 2020 

Ministerul Finanţelor a împrumutat marți 3 miliarde de euro de pe pieţele externe, 

în prima emisiune de obligaţiuni denominate în euro din 2020, potrivit Mediafax. 

Emisiunea a fost structurată pe două tranşe, una cu scadenţa pe 12 ani, iar cealaltă 

pe 30 de ani. Investitorii au plasat ordine de 12 miliarde de euro, de peste patru ori 

cât au programat Finanțele să se împrumute. 

Valoarea completă a împrumutului, dar şi dobânda, urmează să fie publicată cel 

mai probabil după închiderea bursei sau mâine dimineaţă. 
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În 2019 statul român s-a împrumutat în euro de pe pieţele externe de mai multe ori, 

recordul fiind stabilit în martie la suma aproximativ egală cu cea contractată în 

emisiunea de marți de 3 miliarde de euro. 

Necesarul de finanţare al guvernului în 2020 se ridică la 86,9 miliarde lei, ca 

urmare a nivelului estimat al deficitului bugetar, de 3,6% din PIB (circa 40,6 

miliarde lei), precum şi a volumului datoriei de refinanţat în acest an, în sumă de 

46,3 miliarde lei. 

Din suma totală estimată, Ministerul Finanțelor vrea să atragă de pe pieţele 

financiare externe circa 6 miliarde euro prin emiterea de euroobligaţiuni, operaţiuni 

de răscumpărare anticipată şi preschimbare parţială a unor serii de euroobligaţiuni 

existente, plasamente private, precum şi prin trageri din împrumuturi contractate de 

la instituţii financiare internaţionale. 

Deficitul bugetar de 3,6% din PIB din acest an urmează să fie finanţat în proporţie 

de cca 55% de pe piaţa internă şi cca 45% de pe piaţa externă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Declarația unică 2020 Pentru ce venituri se completează și ora până la care 

trebuie plătite contribuțiile 

Termenul de depunere a Declarației unice este 16 martie 2020. Corina Mîndoiu, 

partener EY România, susține că nu avem, momentan, nicio informație cu privire 

la prelungirea termenului, așa cum s-a întâmplat în anii precedenți. Ea a precizat că 

data de 16 martie 2020 este și termen de plată a impozitului pe venit pentru anul 

2019 și a contribuției sociale de sănătate sau a contribuțiilor la pensie. 

 

„16 martie, ora 14:00, este ultima oră la care Trezoreria procesează ordinul de plată 

astfel încât să intre în contul bancar al Trezoreriei”, a spus Mîndoiu, într-o 

conferință de presă. 

 

Ea a reamintit că de 2 ani nu mai avem decizie de impunere. 
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„Nu așteptați deciziile prin Poștă pentru că nu o să vină. Până pe 16 martie 2020 

trebuie să și achitați”, spune reprezentanta EY. 

 

Ea a vorbit și despre ce venituri trebuie declarate prin acest formular: 

 "Veniturile obținute din străinătate, anume venituri din chirii, din vânzarea 

de titluri de valoare, din dividende, din dobânzi, din activități independente, 

venituri din membru de board pentru activități defășurate în străinătate 

(chiar dacă veniturile din aceste activități au fost impozitate la sursă, cum e 

cazul dividendului sau dobânzii – chiar și așa, ele trebuie declarate). Există 

schimb de informații și la nivel de persoane fizice și, la un moment dat, 

Fiscul va afla despre ele"". 

 Trebuie declarate și veniturile care au sursă din România, venituri din 

activități independente, din drepturi de proprietate intelectuală, chirii. Nu 

dobânzi și dividende cu sursă din România pentru care impozitul se reține la 

sursă. Totuși, toate aceste venituri pe care le-am menționat trebuie 

cuantificate și în funcție de cât reprezintă ca sumă, adică dacă cuantumul 

depășește 12 salarii minime/economie, atunci voi datora și contribuția la 

sănătate". 

 "Tot prin această declarație, dacă avem și venituri care curg în cursului 

anului 2020 și estimăm că cuantumul va depăși același plafon la sănătate, 

atunci voi completa și secțiunea de venit estimat". 

 De precizat că trebuie declarate, conform noii variante a formularului, și 

câștigurile din tranzacțiile cu criptomonede 

Declarația se poate depune în format electronic prin Spațiul Privat Virtual (SPV) 

sau pe hârtie. 

 

Ea a mărturisit că anul trecut, pentru că se tot bloca SPV-ul, nu a mai avut răbdare 

și a depus prin Poștă Declarația unică. 

 

„Vă încurajez să depuneți declarația pentru că Fiscul emite popriri pe toate 

conturile bancare pe care le găsesc. Băncile sunt obligate în câteva zile să dea curs 

acelor popriri”, a afirmat reprezentanta EY. 
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Ea a recomandat folosirea cu încredere a SPV, dar nu în jurul datei de 16 martie 

(pentru că este posibil să se blocheze n.r.). 

Momentan avem o variantă a Declarației în dezbatere publică din data de 9 

ianuarie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Suntem rușinea UE: Deținem recordul la deficitul guvernamental şi la 

creşterea datoriei guvernamentale 

România a consemnat, în trimestrul al treilea al anului trecut, cel mai mare deficit 

guvernamental ajustat sezonier (calculat pe baza metodologiei ESA 2010, sistemul 

conturilor europene - n.r.) din Uniunea Europeană, 4,9% din PIB, în creştere faţă 

de un deficit de 4,3% din PIB în trimestrul precedent, arată datele publicate marţi 

de Eurostat. 

Comparativ, în Uniunea Europeană deficitul guvernamental a rămas neschimbat la 

0,9% din PIB în trimestrul al treilea al anului trecut, în timp ce în zona euro s-a 

menţinut la 0,7% din PIB, informează agerpres.ro. 

Separat, Eurostat a dat publicităţii şi datele privind raportul datorie 

guvernamentală/PIB în trimestrul al treilea al anului trecut. Conform acestor date, 

doar patru state membre ale Uniunii Europene au înregistrat o creştere a raportului 

datorie guvernamentală/PIB în trimestrul al treilea 2019 comparativ cu trimestrul 

al doilea, cel mai mare avans fiind înregistrat în România, 1,4 puncte procentuale, 

de la 33,9% până la 35,4%. 

România a avut cea mai mare creşterea a raportului datorie guvernamentală/PIB 

din Uniunea Europeană şi în ritm anual, trimestrul al treilea 2019 comparativ cu 

trimestrul al treilea 2018, tot cu un avans de 1,4 puncte procentuale. În ritm anual, 

raportul datorie guvernamentală/PIB a crescut în doar şapte state membre UE în 

trimestrul al treilea al anului trecut. 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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Cu toate acestea, la finele celui de-al treilea trimestru al anului trecut, România era 

pe ultimele locuri în UE în ceea ce priveşte raportul datorie guvernamentală/PIB, 

singurele ţări în care acest raport era mai mic decât în România fiind Estonia 

(9,2%), Luxemburg (20,2%), Bulgaria (20,6%), Cehia (32%), Danemarca (34,1%) 

şi Suedia (35,1%). 

La polul opus, cel mai ridicat raport datorie guvernamentală/PIB se înregistra în 

Grecia (178,2%), Italia (137,3%), Portugalia (120,5%), Belgia (102,3%) şi Franţa 

(100,5%). 

La finele celui de al treilea trimestru al anului trecut, raportul datorie 

guvernamentală/PIB în zona euro se situa la 86,1%, în scădere comparativ cu 

86,4% la finele celui de al doilea trimestru, în timp ce în Uniunea Europeană a 

scăzut de la 80,4% până la 80,1%. 

Deficitul public este definit în Tratatul de la Maastricht ca fiind necesarul net de 

finanţare, potrivit sistemului european al conturilor economice integrate. Sectorul 

general guvernamental cuprinde subsectorul central, de stat, local şi fondul de 

securitate socială. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Record în imobiliare: tranzacţiile au crescut anul trecut cu 7% şi au ajuns la 

1,06 mld. euro, maximul ultimilor 5 ani. „Sunt mai multe companii care vor să 

îşi extindă portofoliul în România, în special prin achiziţia de clădiri de 

birouri şi spaţii industriale“ 

Gijs Klomp, Head of Investment Properties, CBRE România: 2019 a fost anul 

oraşelor regionale pentru tranzacţiile cu clădiri de birouri, Cluj-Napoca atrăgând 

investiţii de aproape 200 milioane de euro, respectiv 20% din totalul volumului 

tranzacţionat la nivelul ţării, însă Bucureştiul a rămas lider, cu 64% din totalul 

tranzacţiilor. 

Volumul investiţiilor imobiliare din România în anul 2019 a depăşit pragul de un 

miliard de euro, totalizând aproximativ 1,06 miliarde de euro, în creştere cu 7% 

faţă de nivelul înregistrat în 2018, ceea ce reprezintă un record al ultimilor cinci 

ani. 
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Cele mai atractive au rămas clădirile de birouri, care au avut o pondere de aproape 

75% din tranzacţiile la nivel naţional, potrivit unui studiu realizat de compania de 

consultanţă imobiliară CBRE România. 

„2019 a fost anul oraşelor regionale pentru tranzacţiile cu clădiri de birouri, Cluj-

Napoca atrăgând investiţii de aproape 200 milioane de euro, respectiv 20% din 

totalul volumului tranzacţionat la nivelul ţării, însă Bucureştiul a rămas lider, cu 

64% din totalul tranzacţiilor. Clădirile de birouri au fost principalele produse 

tranzacţionate, reprezentând aproape 75% din totalul tranzacţiilor la nivel 

naţional“, a declarat Gijs Klomp, Head of Investment Properties, CBRE România. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 EY: Salariul minim pe economie în România ar creşte cu aproape 600 de lei, 

până la 1.920 lei net, dacă s-ar introduce salariul minim european 

Salariul minim în România ar creşte cu aproape 600 de lei, până la 1.900 de lei net 

lunar, dacă s-ar aplica o reglementare europeană privind salariul minim pe eco-

nomie în statele membre. 

Consultanţii EY au explicat în cadrul unui eveniment al companiei că UE nu ar 

putea introduce un salariu minim universal în toate statele membre, însă va 

reglementa venitul mediu minim garantat la un nivel de 60% din salariul mediu din 

fiecare ţară. 

În noiembrie 2019 salariul mediu net în România era de circa 3.200 de lei net, 

potrivit datelor INS. Salariul minim pe economie a ajuns la 2.230 de lei brut în 

ianuarie 2020, adică 1.340 de lei net, 42% din salariul mediu net şi ar fi necesară o 

creştere cu aproape 600 de lei ca să ajungă la nivelul de 60%, care înseamnă un 

venit net de 1.920 de lei. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Business international. Şase bănci centrale fac echipă pentru a studia 

introducerea monedelor digitale 

Şase din cele mai mari bănci centrale din întreaga lume fac echipă pentru a analiza 

posibilitatea emiterii monedelor digitale pentru băncile centrale, conform 

Bloomberg. 

Grupul de instituţii a fost creat pentru o evaluare cât mai bună, bazată pe 

experienţă în funcţie de potenţialul unui curs de schimb al monedei digitale pentru 

fiecare regiune, conform declaraţiilor băncii centrale din Anglia. 

Participanţii vor fi banca centrală din Canada, banca centrală din Anglia, banca 

centrală din Japonia, banca centrală Europeană, banca centrală din Suedia 

(Riksbank) şi Banca Naţională Elveţiană împreună cu Banca Reglementelor 

Internaţionale (BIS). 

„Grupul va evalua posibilitatea unui curs de schimb al monedei digitale pentru 

băncile centrale. Se vor lua în calcul economia, funcţionalitatea, proiectarea 

tehnică, operaţiunile transfrontaliere şi împărtăşirea cunoştinţelor privind 

tehnologiile emergente“ potrivit anunţului. 

Grupul de lucru va fi co-prezidat de guvernatorul adjunct al Băncii din Anglia Jon 

Cunliffe şi de fostul oficial al Băncii Centrale Europene Bénoît Coeure, care este 

acum şeful hub-ului de inovaţie BIS. 

Dezbaterile care gravitează în jurul unei monede digitale, care este susţinut de 

băncile centrale s-au intensificat anul trecut când guvernatorul băncii centrale a 

Angliei Mark Carney a supus dezbaterii o propunere radicală privind sistemul 

financiar global, care ar duce în cele din urmă la înlocuirea dolarului ca monedă de 

rezervă cu o monedă virtuală. 

Băncile centrale din lume au intensificat în ultima perioadă atenţia pe care o acordă 

emiterii propriilor monede digitale în urma demersului Facebook de a lansa Libra, 

o monedă digitală privată. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Dacian Cioloș anunță fuziunea cu USR după alegerile parlamentare 

Preşedintele PLUS, Dacian Cioloş, a declarat marţi seara că fuziunea cu USR este 

„în lucru” şi s-a convenit să fie realizată după alegerile parlamentare din acest an, 

anunță Agerpres. 

„Aceste partide deja lucrează împreună de la alegerile europarlamentare, apoi la 

prezidenţiale, continuăm acum cu o alianţă politică ce începe să îşi structureze şi 

organe executive de lucru comune. Avem acel Comitet Executiv comun format din 

şase oameni, avem o comisie de integritate comună, lucrăm într-o comisie de 

politici publice comună, deci, practic, apropierea asta, fuziunea e în lucru, doar că 

nu e consfinţită juridic şi am agreat cu colegii de la USR că o s-o facem după 

alegerile parlamentare, pentru că acum trebuie să ne concentrăm pe campanii”, a 

spus Dacian Cioloş, într-o intervenţia telefonică la TVR1. 

 

Preşedintele USR, Dan Barna, a precizat că acest calendar este unul realist. 

 

„E un calendar foarte realist, pentru că anul acesta, 2020, e anul confirmării şi 

pentru USR şi PLUS şi pentru Alianţa USR PLUS. Anul acesta e anul în care 

Alianţa USR PLUS va confirma şi se va consolida ca forţă relevantă. De fapt, de 

asta am şi candidat la preşedinţia USR, să transform acel partid, şi acum, această 

alianţă să o transformăm, cu Dacian Cioloş, într-un partid care să conteze pe 

termen lung în România”, a spus Barna, la TVR1. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Nicușor Dan confirmă că i-a prezentat lui Cioloș „soluția tehnică” pentru a-l 

susține la Primărie: o alianță cu Uniunea Forțelor Locale, fondată de trei 

apropiați ai săi 

Nicușor Dan confirmă că Uniunea Forțelor Locale este un partid fondat de trei 

persoane care-i sunt apropiate și că a discutat cu Dacian Cioloș despre varianta 

unei alianțe cu USR-PLUS în perspectiva susținerii candidaturii sale la Primăria 

Capitalei, așa cum HotNews.ro a relatat. 
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„Uniunea Forțelor Locale (UFL) este un partid politic constituit în urmă cu un an 

de trei persoane care îmi sunt apropiate și care s-au arătat dispuse să colaboram în 

ipoteza în care acest vehicul politic îmi este necesar. O posibilă utilizare a acestui 

vehicul politic este ipoteza în care o alianță politică dorește să sprijine candidatura 

mea la Primărie și condiționează sprijinul de prezența numelui alianței pe buletinul 

de vot alături de numele meu. Printr-o alianță și cu UFL este posibil acest lucru: eu 

nu intru în niciunul din partidele alianței, dar prin alianța extinsă cu USR pot să-mi 

alătur numele alianței pe buletinul de vot”, a declarat pentru Mediafax Nicușor 

Dan. 

El a mai afirmat că i-a prezentat situația liderului PLUS, Dacian Cioloș. ”Am 

comunicat în modul cel mai transparent această posibilitate lui Dacian Cioloș când 

am discutat de o posibilă susținere din partea Alianței USR PLUS, ca răspuns la 

obiecția ca numele meu pe buletinul de vot nu ar lista de consilieri al partidelor 

care mă susțin și, mai departe, această posibilitate a fost comunicată organelor de 

conducere ale Alianței. În concluzie, vorbim de o soluție tehnică la o problemă 

tehnică. Dacă se va pune vreodată problema de a activa într-un partid, fiți siguri că 

vă voi informa”, a adăugat Nicușor Dan. 

Hotnews.ro a scris că Nicușor Dan a căutat sprijin din partea PLUS pentru 

candidatura la Primărie și a avut în acest sens o întâlnire, în urmă cu câteva 

săptămâni, cu liderul PLUS, Dacian Cioloș. În timpul discuțiilor, potrivit unor 

surse, Cioloș i-ar fi transmis că nu poate să-i susțină candidatura de vreme ce este 

independent. Nicușor Dan i-a pus pe masă însă o soluție la această problemă. 

Alianța cu un partid ce-i este apropiat și care a fost special înființat anul trecut. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministrul Transporturilor avansează o nouă dată pentru deschiderea 

metroului din Drumul Taberei 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, a declarat marți că metroul din Drumul 

Taberei va fi dat în folosință în iunie 2020. Lucrările de automatizări şi siguranţă 

pentru Magistrala 5 de metrou Eroilor - Râul Doamnei au termen de începere în 

luna aprilie, iar contractorul are la dispoziţie între 6 și 8 săptămâni pentru 

finalizarea lor, a declarat Bode la Radio România Actualități, citat de Agerpres. 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23613428-cum-negociat-nicusor-dan-plus-sustinerea-pentru-primaria-capitalei-solutia-surpriza-alianta-partid-facut-pentru.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23613428-cum-negociat-nicusor-dan-plus-sustinerea-pentru-primaria-capitalei-solutia-surpriza-alianta-partid-facut-pentru.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23613428-cum-negociat-nicusor-dan-plus-sustinerea-pentru-primaria-capitalei-solutia-surpriza-alianta-partid-facut-pentru.htm
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/01/21/ministrul-transporturilor-despre-metroul-din-drumul-taberei-structura-se-finalizeaza-in-aprilie-automatizarea-incepe-ulterior--435730
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Contractul de siguranţă şi automatizări este în prezent executat în proporţie de 

40%, ceea ce înseamnă că aproape toate echipamentele specifice au fost 

achiziţionate, susține ministrul Transporturilor. 

„Magistrala de metrou M5, secţiunea Râul Doamnei - Eroilor, inclusiv staţia şi 

depoul de pe Valea Ialomiţei, este un obiectiv strategic major pentru Guvernul 

Orban. Din prima zi în care am preluat guvernarea am avut foarte multe discuţii cu 

antreprenorul, pentru că acolo sunt trei contracte: la partea de structură avem un 

contract, şi este executat în proporţie de 95%, la partea de finisaje avem alt 

contract, şi este executat în proporţie de 73%, iar ultima componentă, cea de 

siguranţă şi automatizare, aici contractul este realizat cam în proporţie de 40%, în 

sensul că s-au achiziţionat toate echipamentele, aproape toate, nouăzeci şi la sută 

din echipamente, urmează a interveni, a face efectiv lucrările. La componenta de 

automatizări, ei nu pot să facă automatizările până când nu se finalizează structura. 

Înţeleg că în aprilie vor finaliza componenta de structură, şi automat au 6-7-8 

săptămâni cei care se ocupă de partea de automatizări să îşi finalizeze lucrările”, a 

declarat Lucian Bode. 

 

Ministrul Transporturilor şi-a exprimat speranţa că magistrala de metrou din 

Drumul Taberei va putea fi dată în folosinţă în iunie 2020. 

 

„Eu am în fiecare săptămână - astăzi o să avem a doua întâlnire pe această 

săptămână - şedinţă de comandament, pentru a discuta cu cei de la Metrorex, cu 

antreprenorii, pe cele trei contracte, astfel încât ceea ce ne-am asumat, iunie 2020, 

să poată fi realizat, şi anume să dăm în folosinţă Magistrala 5, extrem de 

importantă pentru bucureşteni. I-am cerut sub semnătură noului manager (al 

Metrorex, n.r.) doamnei Miclăuş, i-am zis: 'Această semnătură e echivalentă cu 

demisia dumneavoastră, dacă nu se întâmplă' (darea în folosinţă a M5 în iunie 

2020, n.r.). Eu sper să se întâmple”, a adăugat Lucian Bode. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Institutul de Sănătate Publică recomandă întreruperea circulației pe 

bulevardele poluate din București 

Recomandările Institutului Național de Sănătate Publică: 

Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a prezentat marți un raport al 

Institutului Național de Sănătate Publică în care sunt mai multe recomandări pentru 

combaterea poluării din București. Printre acestea, întreruperea circulației pe 

anumite artere atunci când se depășesc limitele admise de poluare.  

Gabriela Firea susține însă că datele prezentate de institut sunt colectate până în 

2017, iar în ultimii doi ani au scăzut foarte mult aceste valori. „Poluarea nu este în 

creștere pentru ca datele de la Agenția de Mediu nu relevă acest lucru”, a declarat 

Firea. 

Recomandările Institutului Național de Sănătate Publică: 

-identificarea surselor de poluare în special în punctele unde s-au depistat în mod 

repetat: zona Drumul Taberei-Cercul Militar; 

-poate fi analizată posibilitatea întreruperii circulației pe anumite artere de 

circulație atunci când se depășesc limitele admise; 

-îmbunătățirea transportului în comun și încurajarea populației să folosească 

această infrastructură. Crearea unor culoare special amenajate pentru distanțe mai 

mari; 

-crearea unor piste pentru biciclete; 

-gestionarea optimă a șantierelor; 

-crearea centurii capitalei și încurajarea acoperișurilor verzi; 

-extinderea rețelei de metrou 

-cresterea tarifului la parcare in zona centrala a Capitalei; 

Primarul general spune că achiziționarea celor 400 de autobuze euro 6, a unor 

autobuze hibrid și introducerea vinietei Oxygen vor îmbunătăți calitatea aerului din 

Capitală, însă este nevoie și de alte măsuri pe care trebuie să le ia autoritățile 

centrale. 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/social/institutul-de-sanatate-publica-recomanda-intreruperea-circulatiei-pe-bulevardele-poluate-din-bucuresti-1248353#highlight-1248353-1
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„Câtă vreme nu vom avea o centură a capitalei nu vom putea spune că vom avea 

rezultate palpabile în ceea ce privește gestionarea inteligentă a traficului. (...) Doar 

pentru că sunt primar general nu pot să opresc pătrunderea în București a 300-400 

de mii de mașini care tranzitează zilnic capitala, precum și mașinile care există în 

capitală, 1 milion de autoturisme”, a spus Gabriela Firea, care a criticat și ritmul 

lucrărilor de la magistrala de metrou M5. 

De asemenea, Firea a menționat că este posibil ca unele parcări, în special cele din 

apropierea gurilor de metrou, să fie gratuite, pentru a încuraja folosirea 

transportului în comun. 

„Așa cum știți atât Metrorex cât și Primăria Capitalei au depus eforturi pentru 

construcția de parcări. Avem parcarea de la Străulești de foarte multe ori goală, 

probabil va trebui luată în discuție gratuitea acestor parcări”, a mai declarat 

primarul general. 

Edilul a cerut și un audit internațional al stațiilor de măsurare a poluării, pentru că 

datele înregistrate de acestea au fost contestate în ultima vreme. „Să ne spună dacă 

aceste informatii sunt corecte, ca să avem date reale”, a declarat Firea. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 România va avea un registru funcțional al agresorilor sexuali 

Până la sfârșitul lunii, România va avea un registru funcțional al agresorilor 

sexuali. În baza de date a poliției vor apărea toți cei care au fost condamnați pentru 

infracțiuni sexuale. Iar cei care intră în contact prin natura meseriei lor cu copiii și 

cu persoanele vulnerabile sunt obligați încă din vară să prezinte un certificat de 

integritate comportamentală la angajare. Peste 180 de mii de documente au fost 

emise deja de Poliție. 

Părinții se simt mai liniștiți pentru că nicio persoană care a comis o agresiune 

sexuală asupra unui copil nu va putea să mai profeseze în funcții care îi implică 

minori. 

Ca să ateste că NU sunt pe lista agresorilor, mai multi angajați din sistem trebuie să 

aducă o dovadă. 
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Angajații care lucrează cu persoane vulnerable și copii, așa cum sunt profesorii, de 

exemplu, sunt obligați ca la angajare să aibă de la poliție un Certificat de 

Integritate Comportamentală. Documentul este valabil 6 luni. De la intrarea legii în 

vigoare, din vară, până acum, poliția a emis peste 180 de mii de astfel de 

adeverințe. 

Printre infracțiunile vizate se numără traficul de minori, proxenetismul, cerșetoria, 

violul și agresiunea sexuală. 

Cei care figurează în Registru au obligația să vină periodic la poliţie, să îşi 

comunice profesia, mijloacele prin care câştigă bani, persoanele minore cu care au 

intrat în contact, locurile frecventate și unde au domiciliul. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Sistem care va prelucra datele din Platforma Informatică a Asigurărilor de 

Sănătate, dezvoltat de CNAS din fonduri europene de 20 milioane euro 

Casa Națională de Asigurări de Sănătate va dezvolta un sistem care va prelucra 

datele din Platforma Informatică a Asigurărilor de Sănătate, după ce a semnat, 

marți, un Contract de finanțare în cadrul Programului Operațional Capacitate 

Administrativă (POCA), care are ca obiectiv dezvoltarea acestui "sistem integrat de 

management". 

 

Prin sistemul care va fi creat în cadrul acestui proiect, datele extrase din PIAS vor 

fi integrate și organizate într-un format unic de referință. Astfel, din PIAS vor fi 

generate rapoarte personalizate în vederea efectuării analizelor, studiilor și 

statisticilor necesare la nivel intern sau la solicitările Ministerului Sănătății ori a 

altor instituții precum Institutul Național de Statistică și Institutul Național de 

Sănătate Publică. 

 

Acest sistem va permite elaborarea de rapoarte, analize și studii menite să 

optimizeze și să consolideze capacitatea decizională a CNAS, prin prelucrarea 

datelor specifice colectate în Platforma Informatică a Asigurărilor de Sănătate 

(PIAS), anunță Casa Națională de Asigurări de Sănătate. 
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Aceste date vor contribui la o mai bună înțelegere a nevoilor asiguraților, la 

reducerea riscurilor și creșterea eficienței cheltuielilor publice în sistemul de 

sănătate, spun reprezentanții CNAS. 

 

Perioada de implementare a proiectului este de 36 de luni. 

 

În baza contractului, CNAS va beneficia de finanțare nerambursabilă de la 

Autoritatea de Management POCA pentru implementarea proiectului cu titlul 

"Sistem Integrat de Management în Sistemul de Asigurări Sociale de Sănătate", 

cod MySMIS 130048/cod SIPOCA 729. 

 

Valoarea totală a proiectului este de 101,98 milioane lei, din care 85,64 milioane 

lei reprezintă finanțarea nerambursabilă acordată de Autoritatea de Management 

POCA. 

 

"Am reușit să obținem această finanțare cu sprijinul Ministerului Fondurilor 

Europene și îi mulțumesc domnului ministru Marcel Boloș pentru suportul acordat. 

Astăzi, PIAS cuprinde sisteme create la momente diferite, de echipe diferite, care 

nu pot fi utilizate pentru a obține o analiză integrată. Cu ajutorul acestui proiect, 

datele din sistem vor fi convertite, reformatate, renumerotate și sumarizate, astfel 

încât să obținem o imagine unică a activităților CNAS. Analizele integrate ne vor 

permite elaborarea de politici publice bazate pe dovezi, care să ne ajute în atingerea 

unor obiective reale, în interesul asiguraților", a declarat președintele CNAS, Adela 

Cojan. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Şeful Google susţine propunerea UE de a interzice temporar tehnologia de 

recunoaştere facială 

Sundar Pichai, directorul general al grupului Alphabet ― compania mamă a 

Google ― susține propunerea Uniunii Europene de interzicere temporară a 

tehnologiei de recunoaştere facială, din cauza posibilităţii de a fi folosită cu rea 

intenţie.  

https://www.startupcafe.ro/cauta.htm?cauta=recunoastere+faciala


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 22 ianuarie 2020 30 

 

Comisia Europeană ia în considerarea interzicerea utilizării tehnologiilor de 

recunoaştere facială în spaţiul public, pentru următorii cinci, ani pentru a putea 

reglementa toate aspectele ce ţin de folosirea ei astfel încât să nu fie utilizată 

abuziv. 

 Citește și UE vrea să interzică folosirea tehnologiilor de recunoaştere 

facială în spaţiile publice 

”Cred că este important ca guvernele şi autorităţile de supraveghere să o 

reglementeze (n.r. tehnologia de recunoaștere facială) cât mai curând (...) Poate fi 

imediat sau poate fi o perioadă de aşteptare înainte să ne gândim cum să fie 

utilizată. Depinde de guverne să decidă cursul pentru utilizarea unei astfel de 

tehnologii", a afirmat Pichai în timpul unei conferinţe la Bruxelles, organizată de 

institutul de cercetări Bruegel. 

CEO-ul Google a fost contrazis de Brad Smith, președintele Microsoft, care a 

amintit de beneficiile tehnologiei de recunoaștere facială în unele cazuri, cum ar fi 

ONG-urile care o folosesc pentru a găsi copii dispăruți, scrie Reuters. 

„Sunt foarte reticent în a spune să oprim oamenii să folosească tehnologia într-un 

mod care să reunească familiile atunci când le poate ajuta să o facă”, a spus 

Smith. 

Președintele Microsoft a mai menționat că este important să fie identificate mai 

întâi problemele și apoi create regulile. 

Totuși, potrivit BBC, ar putea să facă excepţie proiectele de cercetare şi 

securitate, pentru care tehnologia de recunoaștere facială ar putea fi folosită 

în continuare. 

Această tehnologie permite, printre altele, ca toate feţele filmate de camerele 

montate în zonele publice (CCTV – sisteme TV cu circuit închis, webcam, 

telefoane mobile, ATMcam) să poată fi verificate în timp real cu bazele de date ale 

poliţiei pentru a descoperi infractorii aflaţi în urmărire. 

Comisia a publicat un document de 18 pagini prin care explică nevoia unui 

regulament pentru ca această tehnologie să nu fie folosită în mod abuziv. 

https://www.startupcafe.ro/smart-tech/ue-interzice-recunoastere-faciala.htm
https://www.startupcafe.ro/smart-tech/ue-interzice-recunoastere-faciala.htm
https://www.reuters.com/article/us-google-eu/alphabet-ceo-backs-temporary-ban-on-facial-recognition-microsoft-disagrees-idUSKBN1ZJ18O
https://www.bbc.com/news/technology-51148501
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Noua legislaţie ar urma să impună anumite reguli atât dezvoltatorilor de 

tehnologie, cât şi celor care folosesc informaţiile obţinute cu ajutorul ei. Mai mult, 

CE propune crearea unor instituţii abilitate, la nivelul fiecărei ţări membră UE, 

care să se ocupe cu monitorizarea acestor tehnlogii şi care să se asigure că 

regulamentul este pus în aplicare. 

Folosirea acestei tehnolgii în spaţiile publice ar urma să fie înterzisă pe o perioadă 

de 3-5 ani, potrivit propunerii Comisiei Europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Noul coronavirus din China: Specialiștii vor propune mâine Ministerului 

Sănătății un set de măsuri pentru a interveni dacă virusul ajunge în România 

România pregătește măsuri pentru a interveni, dacă va fi necesar, în cazul apariției 

în țara noastră a noului virus gripal din China, care a provocat 6 decese. Un grup 

de specialiști în sănătate publică, boli infecțioase și microbiologie se va întâlni 

mâine sub coordonarea secretarului de stat Nelu Tătaru pentru a propune 

ministrului Sănătății măsurile ce se impun, în conformitate cu recomandările 

Organizației Mondiale a Sănătății. 

 

Ministrul Sănătății, Victor Costache, le-a solicitat specialiștilor în sănătate publică 

un Plan de acțiune, suplimentar, pentru prevenirea și limitarea îmbolnăvirilor prin 

gripă, precum și pregăirea unui set de măsuri pentru intervenția sistemului de 

sănătate publică în cazul apariției îmbolnăvirilor cauzate de noul coronavirus, 

precizează Ministerul Sănătății. 

 

Până în acest moment, Institutul Național de Sănătate Publică a luat următoarele 

măsuri în ceea ce privește noul tip de coronavirus: a trimis direcțiilor de sănătate 

publică definiția de caz pentru a putea fi informate unitățile sanitare de la nivel 

național și, în colaborare cu Ministerul Afacerilor Externe, au fost emise 

atenționări de călătorie. 
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În plus, în România ar urma să fie disponibile, în curând, teste care să depisteze 

rapid eventuala prezență a virusului gripal care a dus la decesul a 6 oameni în 

China, a anunțat marți medicul Alexandru Rafila, președintele Societății Române 

de Microbiologie. Testele urmează să fie disponibile, cel mai probabil, la Institutul 

de Boli Infecțioase "Matei Balș" din București. 

 

"În momentul de față au devenit disponibile teste pentru identificarea infecției cu 

acest virus, dar gândiți-va că discutăm despre un organism care abia a fost izolat. 

Mai durează până când vor fi disponibile teste comerciale, le numim noi. Deci 

există un acces limitat la teste, în momentul de față. Dar cred că în curând vom 

avea și în țară noastră și poate chiar la Institutul 'Matei Balș', teste care să poată să 

depisteze acest tip de virus", a declarat marți, pentru Mediafax, medicul Alexandru 

Rafila, președintele Societății Române de Microbiologie. 

 

Noul virus apărut luna trecută în China a făcut alte două victime în orașul Wuhan 

din centrul țării, unde numărul deceselor a ajuns la șase, potrivit agențiilor 

internaționale de presă. Medicii sunt în alertă la nivel mondial, iar mai multe state 

au anunțat deja campanii de screening pentru persoanele aflate în grupele de risc. 

 

Totodată, Organizația Mondială a Sănătății (OMS) a anunțat că va organiza o 

reuniune miercuri, urmând să decidă dacă va fi declarată stare de urgență 

internațională, în condițiile în care specialiști din China au stabilit că noul tip de 

virus se transmite de la om la om, potrivit BBC. 

 Ministerul Sănătății: A început sezonul gripal 

Ministerul Sănătății reamintește, de asemenea, că săptămâna trecută s-a inregistrat 

debutul sezonului gripal (rata pozitivitatii pentru virus gripal la cazurile testate a 

fost peste 25% pentru acelaşi subtip), iar specialiștii se așteaptă în perioada 

următoare la o circulație mai intensă a virusurilor gripale. 

 

Până la data de 12.01.2020 au fost vaccinate antigripal 1.427.519 persoane din 

grupele la risc, cu vaccin distribuit gratuit în cadrul campaniei Ministerului 

Sănătății. 
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Ministerul Sănătății atrage, de asemenea, atenția că, odată cu începerea cursurilor 

în unitățile de învățământ, numărul cazurilor de îmbolnăvire ar putea crește. O 

importanță majoră o reprezintă triajul efectuat de către cadrele didactice în clasă, la 

prima ora de curs, pentru evitarea riscului apariției de focare în colectivități. 

 

Astăzi, Direcția de Sănătate Publică a municipilui București a luat decizia de a 

recomanda suspendarea cursurilor, pentru o perioadă de 3 zile, în clase din 9 unități 

de învățământ din București. 

 

De asemenea, măsurile de igienă personală (spălarea cu apă şi săpun a mâinilor, 

folosirea batistelor pentru strănut sau tuse, respectarea unui regim de viaţă sănătos 

– alimentaţie bazată pe legume şi fructe, odihnă şi mişcare) sunt esenţiale pentru 

prevenirea îmbolnăvirilor prin afecţiuni respiratorii, şi in special prin gripa. 

 

Medicația antigripală (antivirală) se administrează la indicația medicului, 

subliniază Ministerul Sănătății. 

 

Au fost luate și primele măsuri în ceea ce privește noul coronavirus. INSP a trimis 

direcțiilor de sănătate publică definiția de caz pentru a putea fi informate unitățile 

sanitare de la nivel național. De asemenea, în colaborare cu MAE, au fost emise 

atenționări de călătorie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Iohannis, mesaj pentru veteranii de război: E important să fie lansate și 

implementate programe ce să răspundă nevoilor militarilor întorși din 

teatrele de operații 

Preşedintele Klaus Iohannis a transmis marţi un mesaj Galei Veteranilor de Război 

în care afirmă că mulţi dintre militarii întorşi din teatrele de operaţii se confruntă 

cu „obstacole”, subliniind că este important să fie lansate şi implementate 

programe pentru aceştia, anunță Agerpres. 
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„Gala Veteranilor de Război reprezintă un prilej de a-i omagia pe toţi militarii 

români şi americani care, aflaţi în serviciul militar, au fost răniţi în urma 

participării la misiuni în teatrele de operaţii, dar şi o bună ocazie de a ne comemora 

eroii căzuţi la datorie. Îmi exprim aprecierea pentru scopul nobil al acestei reuniuni 

dedicate veteranilor de război şi urmaşilor celor decedaţi şi mă bucur că pot fi 

sprijiniţi, astfel, în călătoria spre recuperare şi reintegrare cei care au fost răniţi 

fizic sau suferă de stres post-traumatic, precum şi familiile acestora. Sunt convins 

că evenimentul de astăzi va contribui la creşterea nivelului de conştientizare a 

faptului că mulţi dintre soldaţii noştri care revin acasă se confruntă cu multe 

obstacole. Este important să fie lansate şi implementate programe şi servicii care să 

răspundă nevoilor acestora şi ale familiilor”, spune Iohannis în mesajul care a fost 

prezentat de consilierul prezidenţial Ion Oprişor. 

 

Şeful statului mai afirmă că România are un parteneriat strategic eficient şi 

constructiv cu Statele Unite ale Americii, fiind unul dintre pilonii politicii externe 

şi de securitate, alături de consolidarea profilului ţării noastre în NATO şi Uniunea 

Europeană. 

El mai arată că militarii români şi americani participă împreună la misiuni 

complexe în teatrele de operaţii, „dând dovadă de ataşament la valori comune” pe 

care cele două ţări le promovează cu consecvenţă - libertate, democraţie şi stat de 

drept. 

 

„Militarii participanţi la operaţiile din Angola, Afganistan, Irak, Bosnia şi 

Herţegovina şi Kosovo sunt adevărate repere morale şi surse de inspiraţie pentru 

tânara generaţie, cărora le datorăm recunoştinţa şi respectul nostru pentru 

sacrificiile făcute în slujba patriei”, subliniază Iohannis. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Preşedintele Iohannis continuă vizita în Israel; el se va întâlni cu liderul 

Alianţei Albastru&Alb, Binyamin Gantz 

Trimisul special al AGERPRES, Florentina Peia, transmite: Preşedintele Klaus 

Iohannis continuă miercuri vizita pe care o efectuează în Israel, el urmând să aibă o 

întrevedere cu liderul Alianţei Albastru&Alb din Israel, Binyamin (Benny) Gantz. 

 

Tot miercuri, şeful statului va participa la dineul oficial oferit de preşedintele 

Statului Israel, Reuven Rivlin, în onoarea şefilor de delegaţii prezenţi la Forumul 

liderilor internaţionali dedicat Comemorării Victimelor Holocaustului. 

 

Iohannis efectuează până joi vizita în Israel, cu prilejul participării la cea de-a 

cincea ediţie a acestui forum dedicat Comemorării Victimelor Holocaustului şi 

împlinirii a 75 de ani de la eliberarea lagărului de concentrare de la Auschwitz-

Birkenau - "Remembering the Holocaust, Fighting Antisemitism". 

 

Şeful statului şi-a început marţi vizita în Israel. El s-a întâlnit, în marja participării 

la forum, cu omologul său israelian, Reuven Rivlin, pe care l-a invitat să efectueze 

anul acesta o vizită în România. Preşedintele Statului Israel a acceptat această 

invitaţie. 

 

Discuţiile dintre cei doi oficiali au vizat relaţiile bilaterale dintre cele două state, 

demersurile ţării noastre în direcţia combaterii antisemitismului, xenofobiei şi 

intoleranţei, precum şi teme de interes comun de pe agenda regională şi 

internaţională, precum evoluţiile din regiunea Orientului Mijlociu. 

 

Joi, preşedintele Iohannis va participa, alături de peste 40 de lideri din întreaga 

lume, la Forumul liderilor internaţionali dedicat Comemorării Victimelor 

Holocaustului. Evenimentul, organizat de Fundaţia Forumului Mondial al 

Holocaustului (World Holocaust Forum Foundation), în cooperare cu Centrul de 

Comemorare a Holocaustului - Yad Vashem, se desfăşoară la Ierusalim sub 

auspiciile preşedintelui Statului Israel, Reuven Rivlin, şi se va concentra pe 

consolidarea angajamentului global faţă de memoria Holocaustului şi a luptei la 

nivel mondial împotriva antisemitismului şi a rasismului. 
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"Vizita mea în Statul Israel şi participarea la cea de-a cincea ediţie a Forumului 

Mondial privind Holocaustul 2020 îmi dă oportunitatea să subliniez că România 

rămâne angajată să continue susţinerea constantă pentru prezervarea memoriei 

Holocaustului, combaterea antisemitismului, prevenirea discriminării şi a oricărei 

alte forme de violenţă. România s-a străduit fără încetare să devină un model 

regional pentru asumarea Holocaustului şi combaterea antisemitismului", a scris 

Iohannis, marţi, în Cartea de onoare a Preşedinţiei israeliene.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Europa Centrală şi de Est la „preţ redus“. Magazinele de discount şi 

supermarketurile vor fi motoarele de creştere ale comerţului alimentar din 

regiune până în 2024 

Pentru formatul de discount 2019 a fost unul dintre cei mai buni ani, cu peste 50 de 

unităţi noi operate de Lidl, Penny Market şi Supeco (divizie a Carrefour). 

În România lanţurile de discount au deschis circa 50 de unităţi anul trecut. Cele 

mai active în expansiune sunt lanţurile de supermarketuri şi de magazine de 

proximitate, cu circa 350 de deschideri în 2019. Prin comparaţie, au fost inaugurate 

mai puţin de 10 hipermarketuri şi un singur magazin cash & carry. 

Retailerii cu profil de discount şi lanţurile de supermarketuri vor fi marii 

câştigători ai pieţei de retail în următorii cinci ani, potrivit unei analize a companiei 

de cercetare de piaţă IGD. 

„Canalele de discount şi supermarket vor fi responsabile pentru cea mai mare parte 

a vânzărilor adiţionale care se vor înregistra în Europa Centrală şi de Est în 

perioada 2019-2024. Mai exact, ele vor capitaliza aproape 50% din creşterea de 

vânzări din comerţul alimentar“, spun analiştii companiei. 

Ei mai spun că principalul motor va fi canalul de discount, cu reţelele Pyaterochka 

ale X5 din Rusia, cu Lidl în regiune (inclusiv România) şi Biedronka în Polonia 

care vor continua să se extindă. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Sindicatele din Franța recurg la proteste extreme contra lui Macron: Au 

tăiat alimentarea cu energie a celei mai mari piețe angro de produse proaspete 

din lume 

Angajații francezi din energie ce protestează contra reformei pensiilor propuse de 

președintele Emmanuel Macron au tăiat marți alimentarea cu energie a celei mai 

mari piețe angro cu produse proaspete din lume, Rungis, aflată lângă Paris, a 

anunțat CGT, un sindicat din energie cunoscut pentru poziția sa de extremă stânga, 

potrivit Reuters. 

 

O purtătoare de cuvânt a Rungis International Market a spus că generatoarele de 

rezervă au acționat imediat după tăierea alimentării cu electricitate, astfel că nu a 

fost afectat comerțul. 

 

Pana de curent a durat 90 de minute și a afectat și serviciul de transport pe cale 

ferată către Orly, al doilea cel mai aglomerat aeroport din capitala Franței. 

Sabotajul sursei de energie arată hotărârea tot mai mare cu care sindicatele de 

stânga din Franța recurg la acțiuni ad-hoc, după ce, prin valul de greve și de 

proteste de stradă demarate în decembrie, nu au reușit să-l forțeze pe Macron să 

renunțe la reformarea sistemului de pensii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


